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ÅBENT REFERAT 

Emne: Bestyrelsesmøde, Bjerringbro Byforum 

Mødeleder: Morten Thrane 

Referent: Lars Christiansen 

Dato: 3. Oktober 2023 

Varighed: 18.00-21.00 

Sted: BASE Business Bjerringbro 

Tilstedeværende: 
Dagny Vistisen, Michael Jensen, Bettina Skindstad, 
Lars Haahr, Sander Pedersen, Morten Thrane og Lars 
Christiansen 
 
Fraværende: John Degn Christensen à vikar er 
Sander Pedersen 

 

1. Orientering fra formanden og bychefen 
 
Resumé 

• Å promenaden og opførelse af sauna og omklædning ser nu ud til at komme på sporet igen. 
Hvornår der bygges færdig er ikke afklaret endnu. Derudover har Viborg Kommune inviteret 
Saunagus Danmark og foreningen Hop I Åen til at lave en forening til drift af saunaen ved åen.  

• Sdr Skole grunden forventes at få et udbud på grunden i midten af oktober. Udbudsperioden er 8 
uger. Derefter findes en køber til marts 2024. En lokalplan udarbejdes på baggrund af købers 
projekt og forventes at være færdig til sommer 2024.  

• SOME kampagne for bosætningsstrategi er på vej. Målet er at lave tre fokusgrupper med ”aktive 
seniorer”, ”unge 15-25” og ”børneforældre”. Fredag får jeg besked om datoerne for, hvornår 
møderne finder sted, og så skyder vi kampagnen i gang. Derudover er al dataindsamling er forsinket 
og bliver formentlig ikke foretaget 

• Årshjul for 2024 – Linda og jeg er i gang med planlægningen af et årshjul for 2024, hvor alle 
Byforums arrangementer skrives ind. Derfor vil vi bede alle udvalg om i løbet af de næste par 
måneder at sende os deres planlagte aktiviteter for 2024. Vi vil gerne have dem senest 1. december 
2023. Planen er at indrykke en helsides annonce i januar med alle aktiviteter for 2024 for at 
anskueliggøre, hvor mange ting vi sætter i gang.  

• Samtidig med Årshjulet er vi gået i gang med en idé-udviklingsproces, for aktiviteter der kan finde 
sted næste år. Når vi er færdige sender vi det ud til de relevante udvalg som inspiration.  

• En ny omgang af kampagnen for salg af Gavekort i Bjerringbro sættes i gang ultimo oktober / primo 
november.  

• Betalingsløsningen på hjemmesiden er fortsat forsinket og vi ved ikke, hvornår den bliver klar.  
• SPAR opgiver at sælge gavekort, da det ikke kan løses ved kassen. Men er oprettet så de kan 

modtage gavekort fra kunderne. Måske Bykontoret skal sælge gavekort, når vi en gang flytter fra 
BASE og ind i byen? 

• Julelys i lygtepælene – jeg har gået en tur med en rep. Fra Viborg Kommune og Energi Viborg. 
Aftalen er, at vi sætter stik i lygtepælene på Nørregade og Brogade samt de to spejl-gyder og tre 
stik på Torvegade. Skal der stik op i den tredje gyde samt i Gågaden / Banegårdspladsen, så skal vi 
selv have en installatør på. Prisen er cirka kr. 3500 pr stk. plus moms. Der er sat kr. 60.000 af på 
budgettet til projektet. Jeg får besked i løbet af et par uger.  

• Kundetællingsprojektet har været sværere at få støtte til end forventet. Derfor kommer projektet 
ikke op før nytår. Vi arbejder fortsat med Vi Er Viborg omkring kundetælling i Viborg og Bjerringbro.  

• Majbritt Kierkegaard har fået afslag på støtte til det projekt, som hun orienterede bestyrelsen om 
ved forrige bestyrelsesmøde. Projektet er dog ikke lagt i graven, men det undersøges, om det kan 
organiseres på anden vis og dermed opnå støtte.  
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• Viborg Kommune undersøger om bygningerne på BASE Business Bjerringbro kan benyttes til 
skolebygninger i forbindelse med den nye skolestruktur i Bjerringbro.  
 

Drøftelse og konklusion 
Bestyrelsen tager orienteringen til efterretning 

2. Økonomi 
 
Resumé 
Bychefen fremlægger ÅTD regnskab 01/01-23 til 30/09-23. 
 
Drøftelse og konklusion 
Bestyrelsen tager orienteringen til efterretning. 

3. LUKKET SAG 

4. Kommunal støtte til Bjerringbro Byforum 
 
Resumé 
I modsætning til forrige mødes drøftelse, ønskede Viborg Kommune at lave en overordnet behandling af 
støtten til Bjerringbro Byforum på ØK-mødet den 3. oktober 2023. Bychefen har derfor fremsendt en liste 
over projekter, som Bjerringbro Byforum søger støtte til for 2024 og 2025.  
Ingen af projekterne er der lavede konkrete planer for endnu, ligesom der heller ikke er en umiddelbar 
forventning om ekstraudgifter til de enkelte projekters udarbejdelse, udover til driften af bykontoret. 
Listen over indmeldte projekter er følgende:  

• Udarbejdelse af bosætningsstrategi for Bjerringbro 
• Projekt for gågaden og den nære midtby der skal skabe en endnu mere levende bymidte til gavn for 

borgerne og til styrkelse af Bjerringbros detailhandel 
• Samlende events og aktiviteter der skal styrke sammenhængskraften i Bjerringbro på baggrund af 

skoledebattens splittelse 
• Udarbejde og implementere nye måder at kommunikere til byens borgere  
• Styrke fortællingen om Bjerringbro over for byens borgere, kulturliv, foreninger og virksomheder 
• Derudover fortsætter Bjerringbro Byforum det nuværende arbejde med Bjerringbro Kulturfestival, 

aktiviteter på Niels Due Jensens Plads, gennemførelse af helhedsplanen, projekt scooterdrengene, 
aktiviteter og events for borgerne m.m. 

Bestyrelsen bedes drøfte projekternes indplacering i det fremtidige arbejde samt afklare, om der i den 
forbindelse er er behov for en ny strategi for Bjerringbro Byforums arbejde fremadrettet.  
 
Derudover bedes bestyrelsen komme med input dels til indhold til de enkelte projekter samt tage en 
drøftelse af, hvordan de enkelte udvalg kan støtte bykontoret i gennemførelsen af projekterne.  
 
Ansøgningen behandles i dag den 3/10-23: https://viborg.dk/demokrati-og-indflydelse/dagsordener-og-
referater/oekonomi-og-erhvervsudvalget/2023-10-03-08-30-2995/#24-projekttilskud-til-bjerringbro-
byforum 
 
Drøftelse og konklusion 
ØK har i dag besluttet at udskyde behandlingen af vores ansøgning til november og har bedt om, at 
projekterne beskrives nærmere inklusive økonomi og tidsplaner.  
Bestyrelsen foreslår at projekterne samles i tre større projekter i beskrivelsen til Viborg Kommune.  
 

https://viborg.dk/demokrati-og-indflydelse/dagsordener-og-referater/oekonomi-og-erhvervsudvalget/2023-10-03-08-30-2995/#24-projekttilskud-til-bjerringbro-byforum
https://viborg.dk/demokrati-og-indflydelse/dagsordener-og-referater/oekonomi-og-erhvervsudvalget/2023-10-03-08-30-2995/#24-projekttilskud-til-bjerringbro-byforum
https://viborg.dk/demokrati-og-indflydelse/dagsordener-og-referater/oekonomi-og-erhvervsudvalget/2023-10-03-08-30-2995/#24-projekttilskud-til-bjerringbro-byforum
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5. Dialog mellem Bjerringbro Byforums bestyrelse og udvalg 
 
Resumé 
I forbindelse med drøftelsen i pkt. 4 bedes bestyrelsen tage en drøftelse af, hvordan der etableres et 
stærkere link og en bedre kommunikation mellem byforums underudvalg og bestyrelse samt bykontoret.  
Hvordan sikrer vi, at underudvalgene både får en frihed og motivation til at arbejde selvstændigt, samtidig 
med, at bestyrelsen er orienteret om især større projekter, der er eksempelvis griber ind i Byforums forhold 
til samarbejdspartnere, får betydning for bykontorets arbejde eller har en større økonomisk betydning for 
Byforum.  
 
Den 14. december 2021 vedtog bestyrelsen sin forretningsorden. Her står i punkt 6 følgende om 
orientering fra byforums udvalg:  
 

6. Meddelelser fra de fem underudvalg 

For at spare tid på bestyrelsesmøderne er det aftalt, at der ikke orienteres fra de fem 
udvalg på bestyrelsesmøderne.  

I stedet opfordres de fem formænd om at sende en skriftlig orientering om udvalgenes 
arbejde på mail forud bestyrelsesmøderne.  

Bychefen kan oplyse, at denne endnu ikke – efter hukommelsen – har modtaget en skriftlig orientering fra 
nogle udvalg til videre udsendelse til bestyrelsen.  
 
Drøftelse og konklusion 
Bestyrelsen beslutter at indføre et halvårligt møde med Erhverv, Borger og Detail og et årligt møde med 
KUK og Forening. Formålet er at styrke dialogen mellem udvalg og bestyrelse og sikre fælles fodslag om 
Byforums indsatser.  
 

6. LUKKET SAG  

7. Fremtidig placering af bykontoret 
 
Resumé 
Orientering om hvordan arbejdet går med at finde nye kontorlokaler til Bjerringbro Byforums bykontor på 
baggrund af den opsigelse, som bestyrelsen blev enige om via mail-korrespondance efter bestyrelsesmødet 
i august. 
 
Drøftelse og konklusion 
Bychefen orienterede om, at han sammen med formanden har drøftet at en ny placering bør være 
tilgængelig for offentligheden og gerne i midtbyen. Der er kigget efter et par mulige lokationer og vi er ved 
at undersøge, hvilke muligheder, der er – eventuelt sammen med en anden virksomhed.  

8. Eventuelt 
 

• LUKKET SAG 

9. Godkendelse af referat 
 
Resumé 
Oplæsning og godkendelse af referat fra dette bestyrelsesmøde afholdt den 3. oktober 2023. 
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Drøftelse og konklusion 
Bestyrelsen godkender referatet.  

  
Næste møde i bestyrelsen er fastsat til: Torsdag den 14. december kl. 18. Mødet er også en julefrokost for 
bestyrelsen. Mødested: BYENS HUS 


